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Svar på § 37-spørgsmål nr. 54 om forvaltningsområde 47

GOVERNMENT OF GREENLAND

I medfør af lnatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til
Naalakkersuisut vedrørende forvaltningsområde 47. Spørgsmålet er henvist til
besvarelse hos mit område.

1. Naalakkerusisut har i forbindelse med fiskeriet efter hellefisk indenfor en
ganske kort periode ændret to gange på Forvaltningsområde 47, hvem har man
foretaget høring af I forbindelse hermed?

a. Hvis der har været foretaget høringer, hvor og hvornår vil man da
kunne se disse høringssvar?

Ad 1) Der har været foretaget høring af Fiskerirådet. Høringssvarene kan fremsendes,
hvis dette ønskes.

2. I forbindelse med alle disse ændringer, hvilke bekendtgørelser er da trådt i
kraft?

Ad  2) Jf. §5 i Landstingslov nr. 18 af 31. oktober 1996 om fiskeri fastsætter
Naalakkersuisut TAC for fiskebestande på Grønlands fiskeriterritorium. Derfor har der
ikke været foretaget ændring af bekendtgørelser.

3. Har Naalakkersuisut et ansvar overfor SIK, Forbundene, indhandlingsstederne,
fiskerne om en rapportering af hvordan fiskeriet af kvoten er gået på årsbasis?

Ad 3) Naalakkersuisut har jf. §5 i Fiskeriloven et ansvar for at rapportere til lnatsisartut
om TAC og kvoter, men ikke til andre. Redegørelsen om TAC og kvoter til lnatsisartut er
offentlig tilgængelig på apn.gl og dermed kan den tilgås af alle.

Men GFLK fremsender et ugentligt kvoteoptag til KNAPK, Royal Greenland, Greenland
Halibut, Polar Seafood, Arctic Prime Fisheries, Ilulissat Fishery, Avannaa Fisheries, m fl.
samt en række erhvervskonsulenter i kommunerne. AI le som ønsker at få den
fremsendt kan henvende sig til GFLK, men det skal bemærkes at den også
offentliggøres på www.qfik.ql, så den er offentlig tilgængelig for alle.

4. Har Naalakkersuisut i forbindelse med deres anbefalinger lavet regler om
organiseringen af kvoterne der skal følges?

a. Hvis det er tilfældet, hvor og hvornår kan vi da finde disse?

Ad 4) Jf. bekendtgørelse nr. 46 af 14. december 2020 om kystnært fiskeri efter hellefisk
opdeles kvoten i Upernavik, Uummannaq og Diskobugten mellem joller og fartøjer i
henhold til en fastsat nøgle som har været gældende siden 2012. Bekendtgørelsen
forefindes på lovgivning.gl.
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Fordelingen af kvoten til jollefiskerne i forvaltningsområderne per kvartal er offentliggjort
i pressemeddelelse af 16.02.2022 og kan desuden forefindes i oversigten over
kvoteoptag på www.qfik.gl.

5. I  forbindelse med at man har nedsat hellefiskekvoterne til 3 måneder, hvor
mange penge regner Naalakkersuisut da med at spare på forvaltningen?

Ad 5) Forvaltningen regner med at kunne spare en del arbejdstimer i forbindelse med at
der ikke længere skal laves oplæg til Naalakkersuisoq hver gang kvoten skal flyttes fra
en måned til en anden. Det er ikke muligt at beregne et nøjagtigt beløb herfor.

Det skal understreges at kvoten ikke er nedsat ved indførsel af kvartalskvoter, men man
blot har sammenlagt 3 måneders kvoter som så dækker et kvartal. Hvis kvoten ikke
opfiskes overføres den til næste kvartal. Dette skulle gerne betyde at det ikke bliver
nødvendigt hele tiden at flyttet kvoter fra måned til måned.

6. Når de hellefiskekvoter som Naalakkersuisut har fastsat er opfiskede, er det da
formålet hermed, at man vil lægge kulturbaserede kvoter oveni TAC'en?

a. Hvis det er tilfældet, hvilke handleplaner og metoder vil man da
henholde sig til når man fastsætter kvoterne?

b. Såfremt man vil begynde at benytte denne metode, hvilke
konsekvenser vil det da få for administrationen?

Ad 6) Det er ikke hensigten, Naalakkersuisut arbejder ikke med begrebet kulturkvoter
og fastsætter kun en TAC for de forskellige fiskerier som forvaltes jf. §5 i Fiskeriloven.

7. Indenfor de sidste 5 år har Naalakkersuisut da overflyttet nogle af de
hellefiskekvoter der var fastsat for det kystnære fiskeri efter hellefisk til
udenskærsfiskeriet?

a. I  de år hvor det skete, hvor mange tons er der da flyttet fra det
kystnære fiskeri til udenskærsområderne?

Ad 7) Nej, aldrig.

8. Hvis man har flyttet kvoter til udenskærsområder, i hvor høj grad har det da
haft indflydelse på handel med kvoter indenfor 5 år?

Ad 8) Se ovenstående svar.

9. Hvor meget har de der har kvoter oplevet, at måtte få nedskåret deres kvoter?

Ad 9) l 2022 har Naalakkersuisut fastsat en kvote for forvaltningsområde 47 som er
2.912 tons højere end initial kvoten for 2021. Der er altså ingen som har fået nedsat
deres kvoter.

Med venlig hilsen
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